

6,08

TRANSLATION BY
Hanna Plummer

7 November 1945

TO: General Donovan

FROM: Dr. von Schlabrendorff

SUBJECT: Documents of the German Resistance Movement

There are seven places where documents of the German resistance movement are deposited. I am convinced that these documents will give proof of the fact that part of the German people and a part of the German General Staff fought Hitler, thereby endangering their lives.

1. The main file is in the Lueneburger Heide. It is being looked for by a German, by the name of KERSTENHAN. I think it would be a good idea if I had an opportunity to visit Kerstenhan in the Lueneburger Heide and discuss with him the results of his search. Kerstenhan trusts me implicitly, while distrusting Americans.
2. Two memoranda written by Col. General von Hammerstein concerning Hitler's seizure of power and the murder of General von Schleicher are deposited in the Bank of England. I suggest that Professor HAHN (an Englishman) be asked to look for the documents.
3. Ministerial Director RUPPERT, former Chief of the German Army archives, who lives in Potsdam at present, is in possession of notes of Col. General von Fritsch. The son of von Hammerstein is endeavoring to obtain possession of these documents.
4. Ambassador von Hassell deposited his notes with Col. Wille in Zurich. His widow will give me a statement authorizing me to fetch these papers in Zurich.
5. The agriculturist Rwald von Kleist also deposited his notes with Wille. His widow will give me the same authorization as Mrs. von Hassell.
6. Baron von Outtenberg, who worked for Admiral Canaris, kept a diary. This book is hidden in a house in Bamberg which is at present occupied by Americans. I suggest that I be authorized to take this diary from the house, together with the Baroness von Outtenberg, and under the protection of an American officer.
7. Goerdeler has important files in Switzerland. They are deposited in the office of an attorney whose address I know. I have been in touch with Mrs. Goerdeler in order to get her authorization to have these files delivered to me.

7. November 1945

6.08

To: General Donovan

From: Dr. v. Schlabbrendorff

Subject: Dokumente der deutschen Widerstands bewegung.

Es gibt 7 Punkte, an denen Dokumente der deutschen Widerstands bewegung liegen. Ich bin der Überzeugung, dass diese Dokumente den Beweis dafür liefern, dass ein Teil des Deutschen Volkes und auch ein Teil des Deutschen Generalstabs unter Einsatz des Lebens gegen Hitler gekämpft hat.

- 1.) Die Hauptakten sammlung liegt in der Lüneburger Heide. Sie wird durch einen Deutschen gesucht. Dieser heisst Kersten han. Ich halte es für richtig, mir Gelegenheit zu geben, Kersten han in der Lüneburger Heide zu besuchen und mit ihm über das Ergebnis seiner Suche zu sprechen. Kersten han vertraut mir rückhaltlos, während er gegen über Amerikanern miss trauisch ist.
- 2.) Zwei Denkschriften des General oberst von Hammerstein über Hitlers Macht ergreifung und über den Mord an General von Schleicher liegen in der Bank von England in London. Ich schlage vor,

Professor Hahn [Engländer] zu bitten, nach den Dokumenten zu forschen.

- 3.) Der in Potsdam lebende Ministerialdirektor Rappert, ehemals Chef der Heeresarchive besitzt die Aufzeichnungen des Generaloberst von Fritsch. Der Sohn Hammerstein ist bemüht, diese Dokumente in Besitz zu bekommen.
- 4.) Der Botschafter von Hassell hat seine Aufzeichnungen in Zürich beim Oberst Korpskommandanten Wille hinterlegt. Seine Witwe wird mir einen Ausweis geben, der mich ermächtigt, diese Papiere in Zürich abzuholen.
- 5.) Der Landwirt Ewald von Kleist hat seine Aufzeichnungen ebenfalls bei Wille hinterlegt. Seine Witwe wird mir den gleichen Ausweis ausstellen wie Frau von Hassell.
- 6.) Der bei Admiral Canaris beschäftigte Baron von Gattenberg hat ein Tagebuch geführt. Dies Buch ist in einem Haus in Bamberg versteckt. Das betreffende Haus ist von Amerikanern besetzt. Ich schlage vor, zusammen mit der Baronin Gattenberg unter dem Schutz eines Amerikanischen Offiziers das Tagebuch aus dem Haus in Bamberg zu entnehmen.

7.) Goerdeler hat wichtige Akten in der Schweiz verborgen. Sie liegen dort bei einem Notar, dessen Adresse mir bekannt ist. Ich habe mich mit Frau Goerdeler in Verbindung gesetzt, um mich von ihr ermächtigen zu lassen, mir diese Akten auszuhändigen.

v. Schleibrendorff